

[Text]

D.C. Later, as a research analyst with the Pennsylvania House of Representatives, he advised the Monority Caucus on international issues affecting the state. He received his M.A. in international affairs from the Norman Paterson School of International Affairs at Carleton University here in Ottawa.

In September 1979 Mr. Kharas founded an Ottawa-based political risk analysis company, of which he was the president until 1982. In this capacity he offered consulting services to international business on foreign markets. Mr. Kharas has also done some writing on the questions of political refugees, human rights, political stability and international economic issues.

You will find that Mr. Kharas is fully qualified to be our first witness, and I know that you are all very anxious to hear his remarks, so I will invite Mr. Kharas to join me, please. I understand that Dr. John Sigler accompanies Mr. Kharas and I would invite Mr. Sigler to join me.

I understand that you have some brief remarks and you will articulate these remarks to the members of the subcommittee. Do you wish to read your remarks?

Mr. Firdaus Kharas (Executive Director, United Nations Association in Canada): Please.

The Chairman: How long do you think this will take?

Mr. Kharas: Fifteen minutes.

The Chairman: Okay, because the members will be most anxious to put questions to you.

Mr. Kharas: I will not be longer than that.

The Chairman: Okay. Mr. Kharas, you are invited to read your remarks.

Mr. Kharas: Thank you very much, Mr. Chairman and members of the committee.

We want to begin by thanking you for this opportunity to appear before the committee today on your hearings on an Act to establish the Canadian Institute for International Peace and Security. We want to congratulate you on your wisdom in deciding to hear witnesses and review submissions from a wide variety of organizations and individuals interested in the establishment of this new institute. We will follow the testimony of other witnesses with keen interest, as we have followed the debates in the House of Commons that preceded your hearings.

Mr. Chairman, the United Nations Association in Canada welcomes the establishment of an independent institute for research into the problems of international peace and security with particular emphasis on defence, arms control and disarmament issues. We see the establishment of this institute as a natural culmination of 40 years of Canadian foreign

[Translation]

Unies, à Washington. Plus tard, à titre d'analyste de recherche pour la Chambre des représentants de la Pennsylvanie, il a conseillé le caucus minoritaire sur les affaires internationales touchant l'État. Il a reçu sa maîtrise en affaires internationales de l'École des affaires internationales Norman Paterson de l'université Carleton, ici, à Ottawa.

En septembre 1979, M. Kharas a fondé une compagnie, à Ottawa, qui s'est donné comme mission l'analyse des risques politiques, et il a agi à titre de président de cette compagnie jusqu'en 1982. À ce titre, il a fourni des services de consultation aux entreprises qui font du commerce à l'étranger. M. Kharas est également l'auteur d'un certain nombre de documents qui portent sur les réfugiés politiques, les droits de la personne, la stabilité politique et des questions d'économie internationale.

Vous allez constater que M. Kharas ne pourrait pas être mieux placé pour être notre premier témoin, et comme je sais que vous attendez avec impatience l'occasion d'entendre ses propos, je vais maintenant inviter M. Kharas à me rejoindre ici, à la table. Je crois comprendre que M. John Sigler accompagne M. Kharas aujourd'hui, et j'inviterais M. Sigler à nous rejoindre à la table également.

Je crois que vous aimeriez faire quelques remarques liminaires aux membres du sous-comité. Désirez-vous lire votre déclaration liminaire?

M. Firdaus Kharas (directeur exécutif, Association canadienne pour les Nations Unies): Oui, si vous me le permettez.

Le président: Cela vous prendra combien de temps environ?

M. Kharas: Environ 15 minutes.

Le président: D'accord, car les membres ont hâte de vous poser des questions.

M. Kharas: Il ne me faudra pas plus de temps que cela.

Le président: D'accord. Monsieur Kharas, je vous invite maintenant à lire votre déclaration liminaire.

M. Kharas: Merci beaucoup, monsieur le président et honorables membres du comité.

Nous aimerions d'abord vous remercier de nous avoir donné l'occasion de comparaître devant le comité aujourd'hui dans le cadre de votre étude d'une loi qui prévoit la création d'un Institut canadien pour la paix et la sécurité mondiales. Nous aimerions vous féliciter de la sagesse de votre décision d'entendre des témoins et d'étudier les mémoires d'un grand nombre de différents organismes et particuliers qui s'intéressent à l'établissement de cet institut. C'est avec un intérêt très vif que nous suivrons les témoignages des autres témoins, tout comme nous avons suivi les débats à la Chambre des communes avant le début de vos audiences.

Monsieur le président, l'Association canadienne pour les Nations Unies se réjouit de l'établissement d'un institut indépendant qui fera des recherches sur des problèmes de paix et de sécurité internationales, en mettant l'accent sur la défense, le contrôle des armes et le désarmement. Pour nous, l'établissement de cet institut est l'apogée d'une politique